

## Boris Braun – major publications

### 2025

GISEVIUS, K., NIESTERS, L.-M. & **B. BRAUN** (2025), The role of community leadership in building community adaptive capacity to coastal hazards – Insights from neighborhood networks in Semarang, Indonesia. *Environmental Science and Policy* 163 (2025) 103963, doi: <https://doi.org/10.1016/j.envsci.2024.103963>

### 2024

GISEVIUS, K., NIESTERS, L.-M., LARASATI, A. & **B. BRAUN** (2024), Local and translocal social capital in flood adaptation: evidence from Indonesian coastal communities. *Environmental Hazards* 2024, doi: [10.1080/17477891.2024.2424310](https://doi.org/10.1080/17477891.2024.2424310)

FOLLMANN, A., DANNENBERG, P., BAUR, N., **BRAUN, B.**, WALTHER, G., BERNZEN, A., BÖRNER, J., BRÜNTRUP, M., FRANZ, M., GÖTZ, L., HORNIDGE, A.-K., HULKE, C., JAGHDANI, T. J., KRISHNAN, A., KULKE, E., LABUCAY, I., NDURU, G. M., NEISE, T., PRIYADARSHINI, P., DIEZ, J. R., RUETT, J., SCHELLER, C., SPENGLER, T. & E. SULLE (2024), Conceptualizing sustainability and resilience in value chains in times of multiple crises – Notes on agri-food chains. *Die Erde* 155 (1) <https://doi.org/10.12854/erde-2024-692>

**BRAUN, B.** & S. A. ISSAKA (2024), Küstenerosion im Südosten von Ghana. Migration und soziale Netzwerke als Anpassung an dynamische Umweltveränderungen. *Geographische Rundschau* 76 (12) 20-25.

DANNENBERG, P., **BRAUN, B.**, GREINER, C., FOLLMANN, A., HAUG, M., YUWONO, P.S.H., STETTER, M., WIDLOK, T. & S. KOPRIVA (2024), Eight arguments why biodiversity is important to safeguard food security. *Plants People Planet* 2024, 1-7. doi: [10.1002/ppp3.10492](https://doi.org/10.1002/ppp3.10492)

**BRAUN, B.** & T. B. WINKLER (2024), Soundscapes in Natur- und Landschaftsschutzgebieten: Ergebnisse empirischer Untersuchungen im Ballungsraum Köln-Düsseldorf. *Natur in NRW* 1/2024, 31-36.

### 2023

GRÖNE, K., MAYER, I. & **B. BRAUN** (2023), Living wages and living incomes in fair supply chains? A critical review. *Die Erde* 153 (3), 73-79. doi: [10.12854/erde-2023-711](https://doi.org/10.12854/erde-2023-711)

AL-MARUF, A., JENKINS, J.C., BERNZEN, A. & **B. BRAUN** (2023), Human capital as a turnkey resource in resilience to cyclones and storm surges: Empirical evidence from coastal Bangladesh. *Marine Pollution Bulletin* 197, 115721. <https://doi.org/10.1016/j.marpolbul.2023.115721>

LAWHON, M., FOLLMANN, A., **BRAUN, B.**, CORNEA, N., GREINER, C.; GUMA, P., KARPOUZOGLOU, T., REVILLA DIEZ, J., SCHINDLER, S., SCHRAMM, S., SELKER, F., TUPS, G., VIJ, S. & P. DANNENBERG (2023), Making heterogeneous infrastructure futures in and beyond the global south. *Futures* 154 (2023) 103270. doi: <https://doi.org/10.1016/j.futures.2023.103270>

BERNZEN, A., SOHNS, F., JIA, Y. & **B. BRAUN** (2023), Crop diversification as a household livelihood strategy under environmental stress. Factors contributing to the adoption of crop diversification in shrimp cultivation and agricultural crop farming zones of coastal Bangladesh. *Land Use Policy* 132, 106796. doi: <https://doi.org/10.1016/j.landusepol.2023.106796>

**BRAUN, B.** (2023), Natursportarten – räumliche Wirkungen und Konflikte. In: Gans, P., Horn, M. & C. Zemmann (Hrsg.): *Sportgeographie. Ökologische, ökonomische und soziale Perspektiven*. Springer Spektrum, Berlin, 37-48.

**BRAUN, B.** & F. HAENSCH (2023), Schneller, höher, ökologischer? Die Auswirkungen von Sportgroßveranstaltungen wie den Olympischen Spielen auf Natur und Umwelt. In: Gans, P., Horn, M. & C. Zemmann (Hrsg.): *Sportgeographie. Ökologische, ökonomische und soziale Perspektiven*. Springer Spektrum, Berlin, 119-136.

**BRAUN, B.** & C. SCHULZ (2023), Umwelt. In: Suwala, L. (Hrsg.): *Schlüsselbegriffe der Wirtschaftsgeographie*. Stuttgart: Ulmer, 322-337.

NIRWANSYAH, A.W., **BRAUN, B.**, DEMIRDAG & I. SUWARNO (2023), Method for economic loss estimation in traditional coastal salt farming towards tidal inundation. *MethodsX* 10, 102176. doi: <https://doi.org/10.1016/j.mex.2023.102176>

## 2022

RUETT, J., HENNES, L., TEUBLER, J. & **B. BRAUN** (2022), How Compatible Are Western European Dietary Patterns to Climate Targets? Accounting for Uncertainty of Life Cycle Assessments by Applying a Probabilistic Approach. *Sustainability* 2022, 14, 14449. <https://doi.org/10.3390/su142114449>

NIRWANSYAH, A.W., **BRAUN, B.** & F. RAMDANI (2022), Salt for living: sustainable practice of salt harvesting in the Cirebonese community and its threat by coastal hazard. In: CHATTERJEE, U., KASHYAP, A., EVERAD, M., PANDA, G.K. & D. MAHATA, eds., *Indigenous People and Nature. Insights for Social, Ecological, and Technological Sustainability*. Amsterdam, Oxford, Cambridge: Elsevier, 577-592.

## 2021

SCHULZ, C. & **B. BRAUN** (2021), Post-growth perspectives in Economic Geography. *Die Erde* 152 (4), 213-217. doi: 10.12854/erde-2021-580

**BRAUN, B.** & K. GRÖNE (2021), The moral branding of Fairtrade: Opportunities and pitfalls of visual representations in the Fairtrade system – empirical insights on the perspectives of German consumers. *Die Erde* 152 (4), 260-272. doi:10.12854/erde-2021-580

SCHWAIGER, K., ZEHRER, A. & **B. BRAUN** (2021), Organizational resilience in hospitality family businesses during the COVID-19 pandemic: a qualitative approach. *Tourism Review* 77 (1), 163-176. doi: 10.1108/TR-01-2021-0035

SCHNEIDER- SLIWA, R., **BRAUN, B.**, HELBRECHT, I. & R. WEHRHAHN, eds. (2021): *Humangeographie*. Braunschweig: Westermann.

**BRAUN, B.** (2021), Wirtschaftsgeographie – eine Einführung in Grundbegriffe und Basiskonzepte. In: SCHNEIDER- SLIWA, R., **BRAUN, B.**, HELBRECHT, I. & R. WEHRHAHN, eds., *Humangeographie*. Braunschweig, Westermann, 350-356.

**BRAUN, B.** (2021), Standorttheorien und Modelle regionaler Wirtschaftsentwicklung. In: SCHNEIDER- SLIWA, R., **BRAUN, B.**, HELBRECHT, I. & R. WEHRHAHN, eds., *Humangeographie*. Braunschweig, Westermann, 376-388.

BRUNS, A. & **B. BRAUN** (2021), Nachhaltigkeit und sozialökologische Transformation. In: SCHNEIDER- SLIWA, R., **BRAUN, B.**, HELBRECHT, I. & R. WEHRHAHN, eds., *Humangeographie*. Braunschweig, Westermann, 32-40.

KAMRUZZAMAN, MD., ASTON, L., BAKER, D., **BRAUN, B.** & F. SHATU (2021), Changes in land use typology of global airports: An empirical investigation with implications for the aerotropolis concept. *Journal of Transport Geography* 97, 103217. <https://doi.org/10.1016/j.jtrangeo.2021.103217>

NIRWANSYAH, A.W. & **B. BRAUN** (2021), Tidal flood risk on salt farming: Evaluation of post events in the northern part of Java using a parametric approach. *Geosciences* 2021, 11, 420. <https://doi.org/10.3390/geosciences11100420>

**BRAUN, B.** (2021), Australische Kohle und der Carbon Lock-in: zwischen Energietransition und Weltmarktabhängigkeit. In: BECKER, S., KLAGGE, B. & M. NAUMANN, eds., *Energiegeographie*. Stuttgart: Ulmer (=UTB 5320), 355-364.

AL-MARUF, A., JENKINS, J.C., BERNZEN, A. & **B. BRAUN** (2021), Measuring household resilience to cyclone disasters in coastal Bangladesh. *Climate* 2021, 9, 97, doi: <https://doi.org/10.3390/cli9060097>

BOTT, L.-M. SCHÖNE, T, ILLIGNER, J., HAGSHENAS HAGHIGHI, M., GISEVIUS, K. & **B. BRAUN** (2021), Land subsidence in Jakarta and Semarang Bay – The relationship between physical processes, risk perception, and household adaptation. *Ocean and Coastal Management* 211 (2021) 105775, doi: <https://doi.org/10.1016/j.ocecoaman.2021.105775>

NIRWANSYAH, A.W. & **B. BRAUN** (2021), Assessing the degree of tidal flood damage to salt harvesting landscape using synthetic approach and GIS – Case study: Cirebon, West Java. *International Journal of Disaster Risk Reduction* 55, 102099, <https://doi.org/10.1016/j.ijdr.2021.102099>

BERNZEN, A., PRITCHARD, B., **BRAUN, B.**, BELTON, B. & J. RIGG (2021), Guest Editorial: Geographies of engagement, livelihoods and possibility in South and Southeast Asian deltas. *Singapore Journal of Tropical Geography*, 42, 197-202, doi:10.1111/sjtg.12373

## 2020

PKYA, L. M., AL-MARUF, A., SHAMSUZZOHA, M., JENKINS, J.C. & **B. BRAUN** (2020), Floating gardening in coastal Bangladesh: Evidence of sustainable farming for food security under climate change. *Journal of Agriculture, Food and Environment (JAFE)* 1 (4), 161-168.

BOTT, L.-M., PRITCHARD, B. & **B. BRAUN** (2020), Translocal social capital as a resource for community-based responses to coastal flooding – Evidence from urban and rural areas on Java, Indonesia. *Geoforum* 117, 1-12, <https://doi.org/10.1016/j.geoforum.2020.08.012>

**BRAUN, B.** & S. FASTENRATH (2020), Resilientes Melbourne – Nachhaltigkeit und naturbasierte Strategien der Stadtentwicklung in Australien. *Geographische Rundschau* 72 (10), 10-15.

GRÖNE, K., **BRAUN, B.**, KLOß, S., SCHÜLLER, M. & M. BOLLIG, eds. (2020), *Fairer Handel: Chancen, Grenzen, Herausforderungen*. München: oekom.

GRÖNE, K., **BRAUN, B.**, KLOß, S., SCHÜLLER, M. & M. BOLLIG (2020), Fairer Handel. Chancen, Grenzen, Herausforderungen – Einleitung. In: GRÖNE, K., **BRAUN, B.**, KLOß, S., SCHÜLLER, M. & M. BOLLIG, eds., *Fairer Handel: Chancen, Grenzen, Herausforderungen*. München: oekom, 7-14.

**BRAUN, B.** (2020), Kanusport und Naturschutz – ein Spannungsverhältnis mit hoher Regelungsdichte. *Geographische Rundschau* 72 (6), 22-27.

BAKER, D. & **B. BRAUN** (2020), Flughäfen und Stadtentwicklung. Befunde aus einer weltweiten Landnutzungsanalyse. *Geographische Rundschau* 72 (3), 16-20.

**BRAUN, B.**, GREINER, C. & M. SCHÜLLER (2020), Zwischen Wunsch und Wirklichkeit: Kann Fairer Handel den Kapitalismus zähmen? *Geographische Rundschau* 72 (1-2), 4-9.

## 2019

BOTT, L.-M., ANKEL, L. & **B. BRAUN** (2019), Adaptive neighborhoods: The interrelation of urban form, social capital, and responses to coastal hazards in Jakarta. *Geoforum* 106, 202-213.

NIRWANSYAH, A.W. & **B. BRAUN** (2019), Mapping impact of tidal flooding on solar salt farming in Northern Java using a hydrodynamic model. *International Journal of Geo-Information* 8, 451; doi:10.3390/ijgi8100451

**BRAUN, B.** (2019), Ökonomische Bildung im Geographieunterricht. Wo stehen wir, welche Themen und Konzepte sollten künftig eine größere Rolle spielen? *Praxis Geographie* 11/2019, 4-9.

BOTT, L.-M. & **B. BRAUN** (2019), How do households respond to coastal hazards? A framework for accommodating strategies using the example of Semarang Bay, Indonesia. *International Journal of Disaster Risk Reduction* 37 (2019) 101177, <https://doi.org/10.1016/j.ijdrr.2019.101177>

BERNZEN, A., JENKINS, J.C. & **B. BRAUN** (2019), Climate change-induced migration in coastal Bangladesh? A critical assessment of migration drivers in rural households under economic and environmental stress. *Geosciences* 9 (1), 51, doi:10.3390/geosciences9010051

NAAH, J.-B.S.N. & **B. BRAUN** (2019), Local agro-pastoralists' perspectives on forage species diversity, habitat distributions, abundance trends and ecological drivers for sustainable livestock production in West Africa. *Scientific Reports* 9, 1707, <https://doi.org/10.1038/s41598-019-38636-1>

**BRAUN, B.** (2019), Bestimmungsfaktoren der Regionalentwicklung: eine wirtschaftsgeographische Perspektive. In: Lange, J. & S. Krämer, eds., *Erfolgreiche metropolenerne Regionen. Lehren für die Regionalentwicklung?* Loccumer Kleine Reihe 7, Rehburg-Loccum, 11-20.

**BRAUN, B.** (2019), Lehren für die Regionalentwicklung: Sind Erklärungsansätze erkennbar? In: Lange, J. & S. Krämer, eds., *Erfolgreiche metropolenerne Regionen. Lehren für die Regionalentwicklung?* Loccumer Kleine Reihe 7, Rehburg-Loccum, 117-123.

**BRAUN, B.** & A. BERNZEN (2019), Deltas in transition: Climate change, land use and migration in coastal Bangladesh. In: Heidkamp, C.P. & J. Morrissey, eds., *Towards Coastal Resilience and Sustainability*. Routledge: London & New York, 188-201.

**BRAUN, B.** (2019), Wirtschaftsgeographie im deutschsprachigen Raum von 1949 bis heute. *Geographische Rundschau* 71 (1-2), 26-31.

## 2018

- FASTENRATH, B. & **B. BRAUN** (2018), Lost in transition? Directions for an economic geography of urban sustainability transitions. *Sustainability* 10 (7), 2434, doi:10.3390/su10072434
- AFFOLDERBACH, J., **BRAUN, B.** & C. SCHULZ (2018), Green building as urban climate change strategy. In: AFFOLDERBACH, J. & C. SCHULZ, *Green building transitions. Regional trajectories of innovation in Europe, Canada and Australia*. Cham, Switzerland: Springer, 3-14.
- BRAUN, B.**, PRELLER, B., SCHULZ, C. & J. AFFOLDERBACH (2018), Methodolgy. In: AFFOLDERBACH, J. & C. SCHULZ, *Green building transitions. Regional trajectories of innovation in Europe, Canada and Australia*. Cham, Switzerland: Springer, 47-65.
- NEUMEIER, B., **BRAUN, B.** & V. HERCHE, eds. (2018), *Nature and Environment in Australia*. Trier: wvt.
- NEUMEIER, B., **BRAUN, B.** & V. HERCHE (2018), Nature and Environment in Australia: An Introduction. In: NEUMEIER, B., **BRAUN, B.** & V. HERCHE, eds., *Nature and Environment in Australia*. Trier: wvt, 1-6.
- BRAUN, B.** & A. BERNZEN (2018), Klimawandel, Meeresspiegelanstieg und Migration im Ganges-Brahmaputra-Delta – eine komplizierte Beziehung. In: Budke, A. & M. Kuckuck, eds., *Migration und Geographische Bildung*. Stuttgart: Franz Steiner, 51-64.
- BRAUN, B.**, OßENBRÜGGE, J & C. SCHULZ (2018), Environmental economic geography and environmental inequality: challenges and new research prospects. *Zeitschrift für Wirtschaftsgeographie* 62 (2), 120-134.
- DANNENBERG, P., **BRAUN, B.**, FUCHS, M. & J. REVILLA DIEZ (2018), Dynamics in an unequal world. *Zeitschrift für Wirtschaftsgeographie* 62 (2), 87-91.
- BRAUN, B.** (2018), Neue Wildnis am Großstadtrand? Renaturierung und Naturschutz am Urdenbacher Altrhein aus Sicht der Bevölkerung. *Artenschutzreport* 38/2018, 22-28.
- BRAUN, B.**, DANNENBERG, P., FUCHS, M. & J. REVILLA DIEZ (2018), Dynamiken in einer ungleichen Welt – eine globale Perspektive. *Geographische Rundschau* 70 (6), 50-53.
- FASTENRATH, S. & **B. BRAUN** (2018), Ambivalent urban sustainability transitions: Insights from Brisbane's building sector. *Journal of Cleaner Production* 176, 581-589.
- FASTENRATH, S. & **B. BRAUN** (2018), Sustainability transition pathways in the building sector: Energy-efficient building in Freiburg (Germany). *Applied Geography* 90, 339-349.
- BOTT, L.-M, ILLIGNER, J.; ARIS MARFAI, M., SCHÖNE, T. & **B. BRAUN** (2018), Meeresspiegelanstieg und Überschwemmungen an der Nordküste Zentraljavas. *Geographische Rundschau* 70 (4), 4-8.
- KUSCHE, J., UEBBING, B., RIETBROEK, R., FENOGLIO-MARC, L., BERNZEN, A. & **B. BRAUN** (2018), Bangladesch – integriertes Monitoring in einer klimasensitiven Region. *zfv – Zeitschrift für Geodäsie, Geoinformation und Landmanagement* 143 (1), 4-14.

## 2017

- SONNENBURG, F. & **B. BRAUN** (2017), Impact of airports on spatial patterns of metropolitan employment: The case of Australia. *Erdkunde* 71 (4), 287-300.
- MOLITOR, K., **BRAUN, B.** & B. PRITCHARD (2017), The effects of food price changes on smallholder production and consumption decision-making: evidence from Bangladesh. *Geographical Research* 55 (2), 206-216.
- BRAUN, B.** (2017), Globalisierung – Wirtschaft weltweit. In: Latz, W. (Hrsg.) *Diercke Geographie*. Braunschweig: Westermann, 288-297.
- PRELLER, B., AFFOLDERBACH, J, SCHULZ, C., FASTENRATH, S. & **B. BRAUN** (2017), Interactive knowledge generation in urban green building transitions. *The Professional Geographer* 69 (2), 214-224.
- FOLLMANN, A. & **B. BRAUN** (2017), Stadtnatur und Wildnis in deutschen Großstädten – gesellschaftliche Ansprüche und Schutzkonzepte. *Geographische Rundschau* 69 (5), 44-50.

## 2016

- MOLITOR, K. & **B. BRAUN** (2016), How do smallholders cope with food price changes? Insights from a qualitative case study in North-Western Bangladesh. *Internationales Asienforum* 47 (3-4), 227-243.

- BRAUN, B.** & F. SONNENBURG (2016), Australia's geography of joblessness: Local job deficits and public policy in Sydney, Melbourne and Brisbane. In: Adair, G. & A. Schwarz, eds., *Postcolonial Justice in Australia. Reassessing the 'Fair Go'*. KOALAS 12, Trier: WVT, 109-125.
- DANNENBERG, P., **BRAUN, B.** & E. KULKE (2016), The paradox of formalization and informalization in South-North value chains. *Die Erde* 147 (3), 173-186.
- BRAUN, B.** & A. FOLLMANN (2016), Gewässerrenaturierung und Naturschutz im Stadtraum. Eine Betrachtung aus Sicht der Politischen Ökologie. In: Budke, A. & M. Kuckuck, eds., *Politische Bildung im Geographieunterricht*. Stuttgart: Steiner, 119-128.
- BRAUN, B.**, CHEN, J.J., DOTZEL, K.R. & J.C. JENKINS (2016), Klimawandel und Migration im Küstenraum von Bangladesh. *Geographische Rundschau* 68 (7-8), 10-15.
- KRETSCHMER, H. & **B. BRAUN** (2016), Die Olympischen Sommerspiele 2012 – Festivalisierung und Stadtentwicklung im Londoner Osten. In: Selbach, V. & K. Zehner, eds., *London – Geographien einer Global City*. Bielefeld: Transcript, 135-151.
- BARTELS, D. & **B. BRAUN** (2016), Familienfreundlichkeit als Standortfaktor. Herausforderung für Kommunen und Unternehmen. *Geographische Rundschau* 68 (1), 18-24.

## 2014

- PRELLER, B., AFFOLDERBACH, J, SCHULZ, C., FASTENRATH, S. & **B. BRAUN** (2014), Interaktive Transitionsforschung und Wissensgenerierung im Bereich nachhaltiges Bauen. *Planung Neu Denken (pnd) online* II/2014, 1-14.
- BERNZEN, A. & **B. BRAUN** (2014), Conventions in cross-border trade coordination: the case of organic food imports to Germany and Australia. *Environment and Planning A* 46, 1244-1262.
- BRAUN, B.** & J. SCHLAACK (2014), Großflughäfen als Impulsgeber der Wirtschafts- und Stadtentwicklung. Trends und räumliche Modelle. *Geographische Rundschau* 66 (1), 4-11.
- HUMBERG, K. & **B. BRAUN** (2014), Social Business and poverty alleviation: Lessons from Grameen Danone and Grameen Veolia. In: Grove, A. & G.A. Berg, eds., *Social Business: Theory, Practice, and Critical Perspectives*. Berlin, Heidelberg: Springer, 201-223.

## 2013

- ASHEUER, T., THIELE-EICH, I. & **B. BRAUN** (2013), Coping with the impacts of severe flood events in Dhaka's slums – the role of social capital. *Erdkunde* 67 (1), 21-35.
- SALINGRÉ, A. & **B. BRAUN** (2013), Communicating climate change and its impacts to Dhaka's urban poor – grassroot workshops for adults and children. In: Neef, A. & R. Shaw, eds., *Risks and Conflicts: Local Responses to Natural Disasters* (Community, Environment and Disaster Risk Management, Volume 14). Bingley: Emerald Group Publishing, 251-278.
- BRAUN, B.** & A. FOLLMANN (2013), Häfen in Köln: Arbeiten und Leben am Wasser. In: Kraas, F., Zehner, K. & M. Gelhar, eds., *Köln und der Kölner Raum. Ein geographischer Exkursionsführer*. Kölner Geographische Arbeiten 93, 15-23.
- BRAUN, B.** & I. FORBA NSORFON (2013), Überschwemmungen und Überleben in den Slums von Lagos und Dhaka. *Geographische Rundschau* 65 (10), 20-27.
- BRAUN, B.** & M. FUCHS (2013), Europäische Automobilindustrie: Neuere Entwicklungen und Herausforderungen. *Geographische Rundschau* 65 (6), 4-11.
- BRAUN, B.** (2013), Australien – moderne Dienstleistungsökonomie oder Rohstoffergänzungsraum? *Diercke 360°* 1/2013, 8-11.
- HUMBERG, K. & **B. BRAUN** (2013), Soziale Geschäftsmodelle zur Überwindung von Armut? *Geographische Rundschau* 65 (10), 28-36.

## 2012

- ASHEUER, T., SALINGRÉ, A., THIELE-EICH, I., **BRAUN, B.** & C. SIMMER (2012), Natural hazards and climate change in Dhaka: future trends, social adaptation and informal dynamics. In: Islam, M.M., Zingel, W.-P., eds., *Climate change effects and energy development*. Bangladesh Environment Network (BEN) Germany, Bonn, 132-136.

- BRAUN, B.** & C. SCHULZ (2012), Wirtschaftsgeographie. Ulmer: Stuttgart. (=UTB 3641).
- BRAUN, B.** & V. VIEHOFF (2012), London 2012 – Olympische Spiele als nachhaltiger Impulsgeber für die Stadterneuerung? *Geographische Rundschau* 64 (6), 4-11.
- REPS, N. & **B. BRAUN** (2012), Going Green. Ökologische Aufwertungsprozesse und Koordinationsstrukturen in den Wertschöpfungsketten der indischen Kraftfahrzeugindustrie. *Zeitschrift für Wirtschaftsgeographie* 56 (4), 226-243.
- SEARLE, G. & **B. BRAUN** (2012), Neue Trends in der Stadtplanung und -entwicklung australischer Großstädte. *Geographische Rundschau* 64 (10), 12-19.

## 2011

- HUMBERG, K. & **B. BRAUN** (2011), Social business as a new route towards poverty reduction: experiences from Grameen joint ventures in rural Bangladesh. *Journal of Social Business* 1 (4), 4-35.
- BRAUN, B.** & A.Z.M. SHOEB (2011), Ecological rehabilitation and public participation: general considerations and empirical evidence from a creek rehabilitation scheme near Cologne, Germany. *Journal of Life and Earth Science* 6, 1-11.
- AßHEUER, T. & **B. BRAUN** (2011), Adaptionfähigkeit lokaler Ökonomien an den Klimawandel – eine institutionelle Analyse der Ziegelproduktion in Dhaka/Bangladesch. *Berichte zur deutschen Landeskunde* 85 (3), 293-307.
- BRAUN, B.** (2011), Risikoraum Dhaka. *Stadtbauwelt* 192, 30-35.
- BRAUN, B.** (2011), Invasionen unter Wasser: Exotische Fischarten in den Binnengewässern Australiens. *Geographische Rundschau* 63 (3), 57-58.
- BRAUN, B.** & T. AßHEUER (2011), Floods in megacity environments: vulnerability and coping strategies of slum dwellers in Dhaka/Bangladesh. *Natural Hazards* 58 (2), 771-787.

## 2010

- BRAUN, B.** (2010), Australien – ein verwundbarer Kontinent. In: ALTENDORF, U. & L. HERMES, eds., *Australien. Facetten eines Kontinents*. Tübingen: Stauffenburg, 11-31.
- BRAUN, B.** (2010), Welthandel und Umwelt: Konzepte, Befunde und Probleme. *Geographische Rundschau* 62 (4), 4-11.
- BRAUN, B.**, BERNZEN, A. & A. SCHÜTTEMAYER (2010), Australien – ein Kontinent der Städte. *Praxis Geographie* 1/2010, 4-9.
- DIETSCHKE, C. & **B. BRAUN** (2010): London als globale Bühne: Flaggschiffprojekte und die Planungen für die Olympischen Spiele 2012. In: Zehner, K. & G. Wood, eds., *Großbritannien – Geographien eines europäischen Nachbarn*. Heidelberg: Spektrum, 110-120.
- JAISWAL, R. & **B. BRAUN** (2010), „Unbemerkt“ Verschmutzungsöasen der Weltwirtschaft – das Beispiel der Chromsulfat-Produktion in Nordindien. *Geographische Rundschau* 62 (4), 54-55.

## 2009

- BRAUN, B.** (2009), Naturgefahren anderswo – Bangladesch. Die Schäden der Überschwemmungen in Bangladesch. In: Musil, R. & Ch. Staudacher, eds., *Mensch.Raum.Umwelt. Entwicklungen und Perspektiven der Geographie in Österreich*. Wien: Verlag der Österreichischen Geographischen Gesellschaft, 150-151.
- BRAUN, B.** & C. DIETSCHKE (2009), Risiken des Fremdbezugs aus Indien. Das Beispiel der Lederwarenindustrie. *Industrie Management* 25 (6), 59-62.
- BRAUN, B.** & M. STARMANN (2009), A stakeholder model in economic geography: perception and management of environmental stakeholders in German manufacturing companies. *BELGEO* 2009-1, 65-81.
- DITTRICH, M., A. PODOHRA & **B. BRAUN** (2009), Freihandel als Chance für den Umweltschutz? Auswirkungen der NAFTA auf die Umweltsituation in Mexiko. *Geographische Rundschau* 61 (6), 34-40.

- BRAUN, B.** & C. DIETSCHKE (2009), Unternehmensnetzwerke und Stakeholderansprüche im Handel mit Entwicklungsländern. In: Kühlmann, T. & H.-D. Haas (eds.): Internationales Risikomanagement – Auslandserfolg durch grenzüberschreitende Netzwerke. München: Oldenbourg, 247-276.
- SHEN, S., SCHÜTTEMEYER, A. & **B. BRAUN** (2009): Visitor's intention to visit world cultural heritage sites: an empirical study of Suzhou, China. *Journal of Travel & Tourism Marketing* 26, 722-734.

## 2008

- DIETSCHKE, C. & **B. BRAUN** (2008), Changing the chains: Bangladeshi shrimps, consumer preferences and environmental issues in international trade relations. *The Journal of Geo-Environment* 8, 1-13.
- BRAUN, B.** & A. SCHÜTTEMEYER, eds. (2008), *Australia Global. Australien im Prozess der Globalisierung*. Tübingen: Stauffenburg.
- BRAUN, B.** (2008), Die Globalisierung und Australien – eine Einführung. In: **BRAUN, B.** & A. SCHÜTTEMEYER, eds., *Australia Global. Australien im Prozess der Globalisierung*. Tübingen: Stauffenburg, 9-21.
- BRAUN, B.** & C. DIETSCHKE (2008), Indisches Leder für den Weltmarkt. Umweltprobleme und Standards in globalen Wertschöpfungsketten. *Geographische Rundschau* 60 (9), 12-19.
- CHILLA, T., T. MORHARDT & **B. BRAUN** (2008), Jenseits der Speckgürtel: Wanderungsabsichten von Schulabsolventen und der demographische Wandel im ländlichen Raum. *Raumforschung und Raumordnung* 66 (1), 260-270.
- BRAUN, B.** & A.Z.M. SHOEB (2008), Naturrisiken und Sozialkatastrophen in Bangladesch – Wirbelstürme und Überschwemmungen. In: FELGENTREFF, C. & T. GLADE, eds., *Naturrisiken und Sozialkatastrophen*. Berlin, Heidelberg: Spektrum, 381-393.

## 2007

- BRAUN, B.** (2007), Zwischen Asien und dem Westen: Australiens Wirtschaftsbeziehungen im Wandel. In: Mächtle, B., Gebhardt, H., Schmid, H. & A. Siegmund, eds., *Der zirkumpazifische Raum – Risiken und Sicherheit in einer globalisierten Welt* (=HGG Journal 21), Heidelberg: Heidelberger Geographische Gesellschaft, 5-19.
- BRAUN, B.** & A. SCHÜTTEMEYER (2007), Bamberg – zwischen Weltkulturerbe und moderner Stadtentwicklung. In: MAIER, J., ed., *Exkursionsführer Oberfranken*. Braunschweig: Westermann, 164-183.
- FASCHE, M. & **B. BRAUN** (2007), "We are Newtowners" – Place matters. Habitus, creative business services and gentrification in Inner Sydney. In: DOSE, G. & B. KUHLENBECK, eds., *Australia - Making space meaningful*. Tübingen: Stauffenburg, 139-151.

## 2006

- BRAUN, B.** (2006), What makes environmental management systems successful? An empirical study in the German manufacturing sector. In: SCHALTEGGER, S. & M. WAGNER, eds., *Managing the Business Case for Sustainability. The Integration of Social, Environmental and Economic Performance*. Sheffield: Greenleaf, 589-614.
- BRAUN, B.** & T. CHILLA (2006), Grenzenloser Umweltschutz: Die Internationalisierung der Umweltpolitik in der Europäischen Union. *uni.vers* 10, 46-49.
- BRAUN, B.** & C. SCHULZ (2006), Industrieller Wandel und Umweltschutz im Wirtschaftsraum Köln-Bonn-Aachen. *Geographische Rundschau* 58 (1), 48-55.
- STARMANN, M. & **B. BRAUN** (2006), Environmental governance in global production chains – a conceptual framework based on network and stakeholder theory. In: BLEISCHWITZ, R & O. BUDZINSKI, eds., *Environmental economics: Institutions, competition, rationality*. INFER Research Edition 10, Berlin: VWF, 107-126.

## 2005

- BRAUN, B.** (2005), Economic restructuring and regional development in Germany. *GR International Edition* 1 (1), 16-22.

- BRAUN, B.** (2005), Building global institutions: The diffusion of management standards in the world economy – an institutional perspective. In: ALVSTAM, C.G. & E. SCHAMP, eds., *Linking Industries Across the World: Processes of Global Networking*. Aldershot, 3-27.
- BLÖCHL, A. & **B. BRAUN** (2005), Economic assessment of landslide risks in the Swabian Alb, Germany – research framework and first results of homeowners' and experts' surveys. *Natural Hazards and Earth System Sciences (NHES)*, *Special Issue: Multidisciplinary approaches in natural hazard and risk assessment*, vol. 5, 389-396.
- BRAUN, B.** (2005), Australiens Bedeutung in der globalen Wirtschaft. *Geographische Rundschau* 57 (5), 4-11.
- BRAUN, B.** (2005), Die sozial-ökonomischen Ursachen und Folgen von Naturkatastrophen. Das Beispiel Bangladesch. In: *Jahresbericht des Vereins für Naturkunde Mannheim, Neue Folge* 8, 97-113.

## 2004

- BRAUN, B.**, KRAAS, F. & A. SCHÜTTEMEYER (2004), Sydney und Singapur – divergierende Entwicklungs- und Steuerungsstrategien im urbanen Konkurrenzgefüge. *Zeitschrift für Wirtschaftsgeographie* 48 (3-4), 251-268.
- BRAUN, B.** (2004), Der ökologische Umbau der Industrie. In: *Nationalatlas der Bundesrepublik Deutschland: Unternehmen und Märkte*. In: Leibnitz Institut für Länderkunde, ed., *Nationalatlas Bundesrepublik Deutschland: Unternehmen und Märkte*. München, 148-149.
- BRAUN, B.** (2004), Wirtschaftsstruktureller Wandel und regionale Entwicklung in Deutschland. *Geographische Rundschau* 56 (9), 12-19.
- BRAUN, B.** (2004), Umweltmanagement in der Wirtschaft. Rahmenbedingungen, Diffusionsprozesse und Erfolgsfaktoren auf globaler und regionaler Ebene. *Petermanns Geographische Mitteilungen* 148 (4), 54-63.
- BRAUN, B.** & R. GROTZ (2004), Australiens Wirtschaftsbeziehungen mit Asien. In: PLATZ, N., ed., *Zwischen Asien und dem Westen: Zur politischen, ökonomischen und kulturellen Orientierung Australiens*. Tübingen, 81-104.

## 2003

- BRAUN, B.**, SCHULZ, C. & D. SOYEZ (2003), Konzepte und Leitthemen einer ökologischen Modernisierung der Wirtschaftsgeographie. *Zeitschrift für Wirtschaftsgeographie* 47 (3-4), 231-248.
- BRAUN, B.** (2003), Stadtpolitik durch Großereignisse. Das Beispiel der Olympischen Spiele von Sydney. *Bremer Geographische Blätter* 3, 21-34.
- BRAUN, B.** (2003), *Unternehmen zwischen ökologischen und ökonomischen Zielen. Konzepte, Akteure und Chancen des industriellen Umweltmanagements aus wirtschaftsgeographischer Sicht*. Wirtschaftsgeographie 25. Münster, Hamburg, London.

## 2002

- BRAUN, B.** (2002), Zentrenentwicklung im internationalen Vergleich: Nordamerika – Australien – Europa. In: MAYR, A., MEURER, M. & J. VOGT, eds., *Stadt und Region. Dynamik von Lebenswelten. Tagungsbericht und wissenschaftliche Abhandlungen*. 53. Deutscher Geographentag Leipzig, 195-209.
- BRAUN, B.** (2002), Competitive and Green? Determinants of Successful Environmental Management in the Manufacturing Sector. In: HAYTER, R. & R. LEHERON, eds., *Knowledge, Industry and Environment: Institutions and Innovation in Territorial Perspective*. Aldershot, 227-251.
- BRAUN, B.** (2002), Jüngere Trends der demographischen und sozialen Entwicklung Australiens. *Newsletter der Gesellschaft für Australien-Studien (GASt Newsletter)* 16, 11-16.
- BRAUN, B.** (2002), Die Umweltproblematik in der Wirtschafts- und Industriegeographie. In: SOYEZ, D. & C. SCHULZ, eds., *Wirtschaftsgeographie und Umweltproblematik*. Kölner Geographische Arbeiten 76, 13-27.
- BADER, R., BRAUN, B. & A. WIMMER, eds. (2002), *Vergangenheit und Zukunft in Australien: Australia's Legacy of the Past*. Tübingen.



- BRAUN, B.** (2002), The wide brown land - Regionalentwicklung in Australien zwischen Kontinuität und Wandel. In: BADER, R., **BRAUN, B.** & A. WIMMER, eds., 207-228.
- BADER, R. & **B. Braun** (2002), Vergangenheit und Zukunft in Australien. In: BADER, R., **BRAUN, B.** & A. WIMMER, eds., 7-11.
- BRAUN, B.**, GAEBE, W., GROTZ, R., OKAMOTO, Y. & K. YAMAMOTO (2002), Regional networking of small and medium-sized enterprises in Japan and Germany: evidence from a comparative study. *Environment and Planning A* 34 (1), 81-99.
- BRAUN, B.** & R. GROTZ (2002), Die Wirtschaft Australiens. In: BADER, R., ed., *Australien. Eine interdisziplinäre Einführung*. 2. überarbeitete und aktualisierte Auflage, Trier, 163-203.
- BRAUN, B.** & R. GROTZ (2002), Environmental Management in Manufacturing Industry: A Comparison Between British and German Firms. In: SCHÄTZL, L. & J. REVILLA DIEZ, eds., *Technological Change and Regional Development in Europe*. Heidelberg, New York, 273-292.

## 2001

- BRAUN, B.** (2001), Regionale Innovationsnetzwerke in der mittelständischen Maschinenbauindustrie Japans und Deutschlands. In: GROTZ, R. & L. SCHÄTZL, eds., *Regionale Innovationsnetzwerke im internationalen Vergleich*. Wirtschaftsgeographie Bd. 20, Münster, 166-184.
- BRAUN, B.** & A. SCHÜTTEMEYER (2001), Sydney. In: BECKEL, L., eds., *Megacities. The European Space Agency's Contribution to a Better Understanding of a Global Challenge*. Salzburg: Geospace-Verlag, 194-197.
- BRAUN, B.**, GROTZ, R. & A. SCHÜTTEMEYER (2001), Von der flächenhaften zur verdichteten Stadt: Ansätze der nachhaltigen Stadtentwicklung in Sydney. *Petermanns Geographische Mitteilungen* 145 (5), 56-65.
- BRAUN, B.**, GEIBEL, J. & G. GLASZE (2001), Umweltkommunikation im Öko-Audit-System – von der Umwelterklärung zum Umweltforum. *Zeitschrift für Umweltpolitik und Umweltrecht (ZfU)* 24 (2), 299-318.

## 2000

- BRAUN, B.** (2000), Wie grün sind Sydneys Grüne Spiele? Umweltaspekte der 27. Olympischen Sommerspiele. *Zeitschrift für angewandte Umweltforschung (ZAU)* 13(1/2), 196-209.
- BRAUN, B.** (2000), Sydney - Olympiastadt 2000. In: BADER, R., ed., *Australien auf dem Weg ins 21. Jahrhundert. Bilanzen - Standortbestimmungen - Visionen*. KOALAS 3, Tübingen, 269-292.
- BRAUN, B.** (2000), Sydney 2000 - Konzeption und stadtstrukturelle Auswirkungen der 27. Olympischen Sommerspiele. *Geographische Rundschau* 52 (3), 4-9.
- BRAUN, B.** (2000), Sydneys Grüne Olympische Spiele – eine kritische Bestandsaufnahme der Planungs- und Baumaßnahmen. *Newsletter der Gesellschaft für Australien-Studien (GASt Newsletter)* 14, 80-90.

## 1999

- BRAUN, B.** & J. GEIBEL (1999), The implementation of environmental management: a milestone in firm development? In: VAN DIJK, J. & P.H. PELLENBARG, eds., *Demography of Firms. Spatial Dynamics of Firm Behaviour*. Nederlandse Geografische Studies 262, Utrecht, Groningen, 285-302.

## 1998

- BRAUN, B.** (1998), Locational response of German manufacturers to environmental standards. *TESG - Tijdschrift voor economische en sociale geografie* 89 (3), 253-263.
- WEIKL, C. & **B. Braun** (1998), *Das Internationalisierungsverhalten deutscher Klein- und Mittelunternehmen der Industrie. Ausgewählte Ergebnisse des Forschungsprojektes 'Produktionsverlagerungen in Europa'*. Bonner Beiträge zur Geographie 7, Bonn.
- BRAUN, B.** (1998), *Kapitel: Bevölkerung, Städte, Verdichtungsräume, Landwirtschaft, Dienstleistungen, Wissenschaft und Forschung, Deutschland und Europa*. Reader's Digest Atlas Deutschland, Stuttgart, Zürich, Wien.

## 1997

- BRAUN, B.** & C. WEIKL (1997), Kleine und mittlere Industrieunternehmen im Globalisierungsprozess. Eine empirisch begründete Typologie unternehmerischer Verhaltensweisen. *Geographische Zeitschrift* 85, 129-142.
- BRAUN, B.** (1997), Sustainable development - ein realistisches Leitbild für Australien? In: STILZ, G., ed., *Gold - Geld - Geltung. Ressourcen und Ziele der australischen Gesellschaft*. KOALAS 1, Tübingen, 29-54.
- GROTZ, R. & **B. Braun** (1997), Territorial or Trans-territorial Networking: Spatial Aspects of Technology-oriented Co-operation within the German Mechanical Engineering Industry. *Regional Studies* 31, 547-557.
- GROTZ, R. & **B. Braun** (1997), Innovation et intégration régionale: le rôle des réseaux manufacturiers dans l'industrie allemande d'ingénierie mécanique. *Revue internationale P.M.E.* 9(n° 3-4), 37-65.
- GROTZ, R. & **B. Braun** (1997), Limitations of regional network-orientated strategies for manufacturing industries. The case of the Neckar-Alb region in Baden-Württemberg/Germany. *Erdkunde* 51, 43-52.

## 1996

- BRAUN, B.** (1996), The relevance of regional labour markets and industrial employment relations for sustainable economic development: some German experiences. In: VAN DER KNAAP, G.A. & E. WEVER, eds., *Industrial organization: the firm and its labour market*. Nederlandse Geografische Studies 207, Utrecht, 28-39.
- WEIKL, C., COHRS, R. & **B. Braun** (1996), *Unternehmensbefragungen in der industriegeographischen Forschung. Ein praxisorientierter methodischer Leitfaden*. Bonner Beiträge zur Geographie 5, Bonn.
- VOLLMER, S., **BRAUN, B.** & D. SOYEZ (1996), Umweltmanagementsysteme aus geographischer Sicht. *Geographische Rundschau* 48, 533-535.
- BRAUN, B.** (1996), *Neue Cities australischer Metropolen. Die Entstehung multifunktionaler Vorortzentren als Folge der Suburbanisierung*. Bonner Geographische Abhandlungen 94, Bonn.
- BRAUN, B.** & R. GROTZ (1996), Die Wirtschaft Australiens im Überblick. In: BADER, R., ed., *Australien. Eine interdisziplinäre Einführung*. Trier, 39-74.
- GROTZ, R. & **B. Braun** (1996), *Spatial aspects of technology-oriented networks: examples from the German mechanical engineering industry*. Bonner Beiträge zur Geographie 3, Bonn.

## 1995

- BRAUN, B.** (1995), Neue Urbanität durch Tourismus: Regionalwirtschaftliche und städtebauliche Konsequenzen des Fremdenverkehrs in Australien. In: STILZ, G., ed., *Australienreisen. Von der Expedition zum Tourismus*. Bern, Frankfurt, 21-41.
- BRAUN, B.** (1995), Suburbia in Australien. Funktionaler und struktureller Wandel der Vorstädte australischer Metropolen. *Geographische Rundschau* 47, 660-667.
- GROTZ, R. & **B. Braun** (1995): Ökonomischer Erfolg durch Kooperation. Vom Nutzen regionaler Netzwerke. *Forschung - Mitteilungen der DFG* (4), 7-9.

## 1993

- GROTZ, R. & **B. BRAUN** (1993), Networks, milieux and individual firm strategies: empirical evidence of an innovative SME environment. *Geografiska Annaler* 75 B, 149-162.
- GROTZ, R. & **B. BRAUN** (1993), Australien: Eine moderne Wirtschaftskolonie? In: STILZ, G. & R. BADER, eds., *Australien zwischen Asien und Europa*. Bern, Frankfurt, 1-28.
- BRAUN, B.** & R. GROTZ (1993), Support for competitiveness: National and common strategies for manufacturing industries within the European Community. *Erdkunde* 47, 105-117.